
Protokół Nr 23/08 
 

z posiedzenia komisji socjalno-porządkowej i oświaty 
dnia 08 grudnia  2008 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201  
 

 
Rozpoczęcie posiedzenia godz. 1000  
Zakończenie posiedzenia godz. 1210 

 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj , która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiąca 
załącznik do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz, a  w części posiedzenia  
Zastępca Wójta Jerzy Makowski oraz Skarbnik Gminy Wiesława Łoch.  
W posiedzeniu uczestniczył   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ksawery Nyks . 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła quorum przy którym 
komisja mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie .  
O terminie posiedzenia  członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie ( projekt budŜetu 
na rok 2009 członkowie komisji otrzymali z materiałami na sesję listopadową )  . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej :  
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Dyskusja nad projektem budŜetu gminy na 2009 rok 
 Zaopiniowanie projektu uchwały sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Stargard  
 Szczeciński  na 2009 rok   
4.Sprawy róŜne     
5.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1 
Jak wyŜej . 
Ad.2 
Protokół Nr 22/08 z poprzedniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie bez 
odczytywania . 
Ad.3 
Komisja przystępując do dyskusji nad projektem budŜetu gminy na 2009 rok ustaliła , Ŝe w 
kolejności  kaŜdy członek komisji przedstawi swoje uwagi i pytania . 
Dyskusję rozpoczęła Przewodnicząca Komisji i to od wydatków odnosząc się przede 
wszystkim  do tych pozycji , które w stosunku do roku 2008 znacznie wzrosły i tak np. zakup 
opału do ogrzewania lokali uŜytkowych - 14 500 zł - według wyjaśnień Wójta jest to zakup 
opału m.in. do świetlic, była  podwyŜka cen opału . Kolejno radna poruszyła temat dróg i 
powiedziała o niedokończonym remoncie drogi na odcinku Skalin –Wierzchląd , który to 
remont  nie został ujęty w budŜecie i tutaj Wójt wyjaśnił ,Ŝe nie wszystko jest tak dosłownie 
zapisane i Ŝe ta droga będzie dokończona .  
Przewodnicząca komisji zwróciła równieŜ uwagę na zwiększony wydatek  związany z 
cmentarzem w śarowie  , gdzie Wójt wyjaśnił ,iŜ zadanie zostało zdjęte w 2008 i będzie 
realizowane w roku 2009. Przewodnicząca poruszyła wydatek zapisany w wysokości  
1 140 000 zł na przebudowę i rozbudowę  budynku szkoły w Małkocinie i tutaj w trakcie 
dyskusji Wójt dokładnie wyjaśnił  , kiedy rozpocznie się remont , co będzie obejmował , jaki 
jest plan uczenia się dzieci  w trakcie roku szkolnego podczas remontu . 
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Radny Klim – zapytał się co z wnioskiem Rady Sołeckiej i jego jako radnego odnośnie 
dojścia bezpiecznego do budowanej świetlicy , bo nie jest ujęte w projekcie budŜetu . 
Wójt Gminy – wyjaśnił , Ŝe na pewno będzie  bezpieczny objazd i dojście  do świetlicy  
Dyskutowano m.in. równieŜ nad kwotą zapisaną na budowę placów zabaw w sześciu 
miejscowościach ,iŜ moŜe to być za mała kwota dla tylu miejscowości  , radna Kornet 
proponował  zmniejszenie ilości miejscowości , a Wójt poinformował i Ŝ moŜe uda się 
pozyskać środki pozabudŜetowe . 
Zabierając głos w sprawie projektu budŜetu gminy na 2009 rok radna Renata Kornet 
poruszyła m.in. następujące sprawy: 
- brak środków na świetlicę w Struminach i tutaj Wójt wyjaśnił ,Ŝe nie moŜna porozumieć  się 
z Nadleśnictwem w sprawie terenu , a radna zaproponowała aby sprawdzić do kogo naleŜy 
plac na środku miejscowości , 
 - budowa sieci wodociągowej z Kiczarowa do Kol.Kiczarowo  ,czy będzie udział teŜ innych  
   środków  , bo jak radna stwierdziła jedynie przy świetlicy w Strachocinie zauwaŜyła środki  
   unijne  jak i wodociąg do Siwkowa i tutaj Skarbnik Gminy – wyjaśniła ,iŜ czekamy na  
   nabory wniosków z programów unijnych i dalej skarbnik powiedziała ,Ŝe zasady się  
   zmieniają i tutaj powiedziała o świetlicy w Klępinie i Grzędzicach , 
 - mówiono o remontach  dróg i o zgłoszonych drogach gminnych  wraz z Powiatem w  
   ramach  tzw. „  Schetynówek „   , o przedszkolu w Sownie . 
Skarbnik Gminy poprosiła o naniesienie poprawki na stronie  23 odnośnie szatni w Skalinie , 
iŜ będzie to budowa . 
Radny Bogdan Grabski zabierając głos poruszył następujące sprawy ,  a mianowicie : 
- zapytał się dlaczego nie została  ujęta w projekcie budŜetu , budowa świetlicy wiejskiej w 
Barzkowicach i tutaj Wójt wyjaśnił ,Ŝe jest ujęte opracowanie dokumentacji na Barzkowice i 
dalej powiedział ,Ŝe nie ma moŜliwości  przeprowadzenia całej procedury  pozyskania od 
agencji gruntu , a obecnie jest gdzie się spotkać .  
- wydatek związany z dzierŜawą urządzeń kanalizacyjnych i oczyszczalni ścieków w  
  Barzkowicach zgodnie z zawartą umową pomiędzy gminą, a ZODR w Barzkowicach – 
  - 990 zł  
Skarbnik Gminy – wyjaśniła, iŜ gmina wydzierŜawia to od ZODR Barzkowice i 
poddzierŜawia dla  Wodociągów Zachodniopomorskich w Goleniowie  . 
-  dotacja 500 tys zł  przekazywana dla miasta Stargard Szczeciński z tytułu zawartego 
porozumienia  o wspólnych kosztach eksploatacji linii autobusowych z zakresu lokalnego 
transportu zbiorowego i tutaj radny zaproponował , aby rozwaŜyć moŜliwość obsługi tych 
linii przez przewoźników prywatnych  . 
W trakcie dyskusji przedstawiano róŜne fakt za i przeciw , radny Klim zaproponował , aby  
wystąpić do miasta  o zniesienie dotacji , przewodnicząca komisji powiedziała ,Ŝe na rok 
2009  dotacja jest niŜsza od roku 2008 i nie wyobraŜa sobie tego , aby nie było autobusów 
czerwonych , które są jedynym środkiem transportu dla mieszkańców jej sołectwa. 
Komisja zgłosiła do tego  tematu propozycję zobowiązującą Wójta Gminy do 
przeprowadzenia  rozmów z przedstawicielami  miasta Stargardu Szczecińskiego w sprawie 
obniŜenia tej dotacji  .  
- zakupu sprzętu sportowego dla 12 –tu LZS-ów - 56 500 zł , zdaniem radnego jest to zbyt 
mała kwota biorąc pod uwagę ilość zespołów i liczbę  uczestników w  danym  zespole i tutaj 
komisja wystąpiła z propozycją , aby w trakcie roku Wójt znalazł środki dodatkowe na  zakup 
sprzętu do sportowców . 
Radny Kochaniec mówił m.in. o następujących sprawach dotyczących projektu budŜetu 
gminy na 2009 r. :  
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- o wpływach za opłatę związaną z wydawaniem  dowodu osobistego , czy nie  miało być 
zwolnień,  
Skarbnik Gminy wyjaśniła ,Ŝe 5 % z opłaty to dochody gminy i raczej zwolnień nie było . 
-  o środkach zapisanych na budowę oświetlenia drogowego na terenie gminy – 100 tys zł i 
tutaj Wójt powiedział ,Ŝe nie są to środki niewystarczające w stosunku do potrzeb , 
Radny Klim zwrócił uwagę , iŜ nie ma zapisanych wpływów z Wiatraków . 
Wójt Gminy odpowiedział ,Ŝe nie moŜna zapisać spodziewanych dochodów jeŜeli nic nie jest 
robione.  
Radna Kornet – zapytała się czy jest odpowiednio przygotowana świetlica w Rogowie do 
realizacji projektu” Poznaj sąsiada „ 
Wójt odpowiedział ,Ŝe będzie pomalowana j i jej stan pozwoli na takie zajęcia .  
Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Komisji podała do protokołu przyjętą przez komisję 
opinię , a mianowicie :  
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu 
gminy na 2009 rok, a tym samym projekt uchwały w sprawie  uchwalenia budŜetu 
Gminy Stargard Szczeciński na 2009 rok . 
Ponadto komisji proponuje , aby Wójt Gminy  podjął  rozmowy z przedstawicielami 
Miasta Stargardu Szczecińskiego w sprawie obniŜenia dotacji dotyczącej lokalnego 
transportu drogowego oraz zwiększenia w trakcie  roku środków przeznaczonych na 
zakup sprzętu sportowego .      
Ad.4 
Radny Klim – poinformował ,Ŝe mieszkańcy Klępina róŜnie mówią  na temat  
zagospodarowania pomieszczeń biblioteki  , po jej przeniesieniu   do nowego budynku  , 
niektórzy  proponują  , aby wykupili te pomieszczenia osoby juŜ tam mieszkające. 
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe nie moŜe być przetargu ograniczonego musi być 
nieograniczony . 
Radny Klim – zgłosił uwagę mieszkańców odnośnie Pana Trybuły , który swoim 
ogrodzeniem wjechał w pas drogowy . 
Zastępca Wójta wyjaśnił sprawę związaną z opóźnieniami  dotyczącymi opróŜniania 
pojemników PET przez firmę świadczącą usługi. 
Wójt Gminy – poinformował o tym ,Ŝe firma realizująca Orlika zwróciła się o przedłuŜenie 
terminu odbioru do 15 kwietnia 2009 .Jedynie do końca roku gmina musi rozliczyć się z 
dotacji .  
Ad.5  
Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za udział i 
zamknęła posiedzenie . 
 
 
 
Protokołowała :                                                                        Przewodnicząca Komisji  
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